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Rada Miejska w Nowej Rudzie 

Radni-Sesja 

 
Protokół nr 70/2023 

 

LXX Sesja w dniu 28 grudnia 2023 w Sali uroczystości noworudzkiego Ratusza, Rynek 1.  

Obrady rozpoczęto 28 grudnia 2023 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 11:52 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 20 członków. 

Obecni: 

1. Andrzej Behan     – Przewodniczący Rady Miejskiej  

2. Marta Chojecka 

3. Jacek Cichański 

4. Andrzej Czerniatowicz 

5. Zdzisław Druciak 

6. Bogusław Frącek     – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  

7. Halina Gajcy 

8. Dawid Jędrzejewski 

9. Zbigniew Karczewski 

10. Jolanta Kasprzyk 

11. Marian Kocoń 

12. Magdalena Lichwa 

13. Jerzy Pulit      – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 

14. Janusz Staniocha 

15. Jerzy Strawiński 

16. Artur Turański 

17. Jarosław Ubik 

18. Regina Wałęsa 

19. Kinga Wiechetek 

20. Piotr Wróbel 

21. Jadwiga Ziemska 

 

Radni nieobecni: 

1. Kinga Wiechetek 

 

W posiedzeniu wzięli udział również: 

1. Tomasz Kiliński     - Burmistrz Miasta Nowa Ruda   

2. Marzena Wolińska    - Zastępca Burmistrza Miasta Nowa Ruda 

3. Jan Szeląg       - Skarbnik Miasta Nowa Ruda 

4. Krzysztof Michalak     - Radca Prawny 

6. Przemysław Herter     - Naczelnik Wydziału Rozwoju  

7. Leszek Wójcik     - Naczelnik Wydziału Infrastruktury Społecznej 

8. Anna Fecko      - Pracownik Wydziału Ochrony Środowiska 

9. Sławomir Drogoś    - Dyrektor MBP 

10. Agata Pilarska     - Dyrektor MOK 

11. Grzegorz Niedziela     - Prezes NTBS  

12.  

12. Karolina Kopacz    - Pracownik RZP 

13. Mirosław Kalitowski   - Komendant Straży Miejskiej 

14. Krzysztof Czajka     - Rzecznik prasowy 

15. Adrian Luszka    - Reprezentant z firmy GEOPLAN   

18. Media  

 

1. Otwarcie sesji i powitanie gości. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - otworzył 70 sesję Rady Miejskiej. 

Powitał radnych oraz zaproszonych gości. 

 

 2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie stwierdził, że w sesji 

uczestniczy 20 radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji (zał. 

Nr 1 – lista). 

 

3. Porządek obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych i zgromadzonych gości czy są uwagi bądź zapytania 

do proponowanego porządku obrad. 

 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta Nowa Ruda - wystąpił z wnioskiem o zdjęcie z porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie stwierdzenia, że projekt zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla rejonu cmentarza przy ul. Traugutta w Nowej Rudzie, przyjętego uchwałą Nr 

190/XXIII/20 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 5 sierpnia 2020 r. nie narusza ustaleń studium z 

pkt. 6 ppkt f) oraz projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla rejonu cmentarza przy ul. Traugutta w Nowej Rudzie, przyjętego 

uchwałą Nr 190/XXIII/20 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 5 sierpnia 2020 r. z pkt. 6 ppkt g).  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – poddał pod głosowanie powyższe wnioski 

Burmistrza miasta Nowa Ruda o wprowadzenie zmian do porządku obrad.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosek Burmistrza o ściągnięcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie stwierdzenia, że projekt 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla rejonu cmentarza przy ul. Traugutta 

w Nowej Rudzie, przyjętego uchwałą Nr 190/XXIII/20 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 5 

sierpnia 2020 r. nie narusza ustaleń studium z pkt. 6 ppkt f) oraz projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla rejonu cmentarza przy ul. Traugutta 

w Nowej Rudzie, przyjętego uchwałą Nr 190/XXIII/20 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 5 

sierpnia 2020 r. z pkt. 6 ppkt g).  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Halina Gajcy, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, 

Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel, Jadwiga 

Ziemska 

BRAK GŁOSU (2) 

Dawid Jędrzejewski, Jerzy Strawiński 

NIEOBECNI (1) 

Kinga Wiechetek 

edit błąd: radny Dawid Jędrzejewski oraz radny Jerzy Strawiński byli „za” przyjęciem wniosków 

Burmistrza o wprowadzenie zmian do porządku obrad 70 sesji Rady Miejskiej.  

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Porządku obrad sesji. 

 

Wyniki głosowania 
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ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Halina Gajcy, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, 

Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr 

Wróbel, Jadwiga Ziemska 

BRAK GŁOSU (1) 

Dawid Jędrzejewski 

NIEOBECNI (1) 

Kinga Wiechetek 

edit błąd: radny Dawid Jędrzejewski był „za” przejęciem porządku obrad 70 sesji Rady Miejskiej. 

 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” przyjęła porządek obrad w brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji i powitanie gości.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3. Porządek obrad sesji.  

4. Przyjęcie protokołu z LXIX sesji Rady Miejskiej.  

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 21 

listopada 2023r. do dnia 18 grudnia 2023r.  

6. Pojęcie uchwał :  

a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2023 

b) w sprawie uchylenia uchwały Nr 512/LXIX/22 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 29 listopada 

2023 r. w sprawie zmiany uchwały Nr 229/XXIX/20 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 30 grudnia 

2020 r. w sprawie programu pomocy udzielanej przedsiębiorcom na terenie miasta Nowa Ruda w 

ramach pomocy de minimis 

c) w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami Miasta Nowa Ruda dotyczących 

realizacji projektu pod nazwą "Budżet obywatelski w Mieście Nowa Ruda w 2025 roku" 

d) w sprawie określenia szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich 

użytkowników wieczystych 

e) w sprawie ustalenia zasad przeznaczania do sprzedaży nieruchomości gruntowych oddanych w 

użytkowanie wieczyste oraz szczegółowych wytycznych sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz 

ich użytkowników wieczystych 

f) w sprawie stwierdzenia, że projekt zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

rejonu cmentarza przy ul. Traugutta w Nowej Rudzie, przyjętego uchwałą Nr 190/XXIII/20 Rady 

Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 5 sierpnia 2020 r. nie narusza ustaleń studium 

g) w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla rejonu 

cmentarza przy ul. Traugutta w Nowej Rudzie, przyjętego uchwałą Nr 190/XXIII/20 Rady Miejskiej w 

Nowej Rudzie z dnia 5 sierpnia 2020 r. 

h) w sprawie stwierdzenia, że projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obszarze 

ul. Górniczej i Czarnej w Nowej Rudzie nie narusza ustaleń studium 

i) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obszarze ul. 

Górniczej i Czarnej w Nowej Rudzie 

j) w sprawie stwierdzenia, że projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego przy ul. 

Połoniny w Nowej Rudzie nie narusza ustaleń studium 

k) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego przy ul. Połoniny w 

Nowej Rudzie 

l) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

części obszaru miasta Nowa Ruda 

m) w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2024 

n) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w formie 

posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności, świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych oraz określenia zasad zwrotu wydatków na pomoc w formie posiłku lub 

https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/ae15be1a-b9b7-4#collapse1
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/ae15be1a-b9b7-4#collapse2
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/ae15be1a-b9b7-4#collapse3
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/ae15be1a-b9b7-4#collapse4
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/ae15be1a-b9b7-4#collapse5
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/ae15be1a-b9b7-4#collapse5
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/ae15be1a-b9b7-4#collapse6
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żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych 

wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 

o) w sprawie ustanowienia programu osłonowego uprawniającego do przyznania dzieciom i młodzieży 

nieodpłatnie pomocy w formie posiłku z wieloletniego rządowego programu ''Posiłek w szkole i w 

domu'' na lata 2024-2028 

p) w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2024r. 

r) w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na 2024r. 

s) w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Rady Miejskiej w Nowej Rudzie na rok 2024 

7. Uchwalenie budżetu miasta na 2024r. oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Nowa Ruda:  

a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Nowej Rudy 

b) przyjęcie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda 

c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie budżetu miasta na rok 2024 

d) odczytanie opinii komisji stałych 

e) odczytanie stanowiska Burmistrza Miasta w sprawie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

f) dyskusja 

g) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie budżetu Miasta Nowa Ruda na rok 2024 

8. Interpelacje radnych.  

9. Zapytania radnych.  

10. Sprawy różne.  

a) plany pracy Komisji Stałych na rok 2024 

11. Zakończenie obrad.  

 

4. Przyjęcie protokołu z LXIX sesji Rady Miejskiej. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi do protokołu LXIX Sesji Rady 

Miejskiej. Wobec braku głosów poddał go pod głosowanie. 

 
Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z LXIX sesji Rady Miejskiej. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Halina Gajcy, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, 

Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr 

Wróbel, Jadwiga Ziemska 

BRAK GŁOSU (1) 

Dawid Jędrzejewski 

NIEOBECNI (1) 

Kinga Wiechetek 

edit błąd: radny Dawid Jędrzejewski był „za” przejęciem protokołu z LXIX sesji Rady Miejskiej. 

 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 

21 listopada 2023r. do dnia 18 grudnia 2023r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania odnośnie 

Sprawozdania Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 21 

listopada 2023r. do dnia 18 grudnia 2023r. Wobec braku głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał 

go pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/ae15be1a-b9b7-4#collapse25
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/ae15be1a-b9b7-4#collapse33
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/ae15be1a-b9b7-4#collapse34
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/ae15be1a-b9b7-4#collapse35
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/ae15be1a-b9b7-4#collapse37
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Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 21 

listopada 2023r. do dnia 18 grudnia 2023r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Halina Gajcy, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, 

Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr 

Wróbel, Jadwiga Ziemska 

BRAK GŁOSU (1) 

Dawid Jędrzejewski 

NIEOBECNI (1) 

Kinga Wiechetek 

 

6. Pojęcie uchwał : 

a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2023 

 

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – przedstawił, iż  

1.Zwiększa się dochody oraz wydatki budżetu ogółem o kwotę 430 798,73 zł, w tym: 

1) 1 469,00 zł – w związku ze środkami dotyczącymi dodatków energetycznych (środki z funduszu 

COVID-19); 

2) 295 000,00 zł – w związku z dochodami dotyczącymi gospodarki mieszkaniowej. Jednocześnie 

środki te zwiększą plan dotyczący utrzymania gminnego zasobu mieszkaniowego; 

3) 45 000,00 zł – w związku z dochodami dotyczącymi korzystania z obiektów sportowych. 

Jednocześnie środki te zwiększają plan wydatków dotyczący funkcjonowania tychże obiektów; 

4) 11 479,73 zł – w związku ze środkami z Funduszu Pracy na realizację programu Asystent Rodziny 

w 2023 r. Program realizowany przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej. 

5) 13 650,00 zł – w związku ze środkami z rezerwy części oświatowej subwencji ogólnej (odprawy 

dla nauczycieli przechodzących na emeryturę. Jednocześnie środki te zwiększą plan wydatków 

dotyczący dowozu uczniów do szkół; 

6) 9 400,00 zł – w związku ze środkami za usługi i darowizny dotyczące Mikołajkowych zawodów 

sportowych. Środki zostają przeznaczone na wydatki dotyczące w/w zawodów. 

7) 50 800,00 zł – w związku ze środkami otrzymanymi w ramach odszkodowań: 

- 33.000 – dotyczące oświetlenia ulicznego 

- 10.600 – dotyczące dróg miejskich 

- 7.200 – dotyczące obiektów sportowych 

8) 4 000,00 zł – w związku ze środkami zwindykowanymi przez MOPS, podlegającymi przekazaniu do 

Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego we Wrocławiu poprzez Urząd Miejski 

 

2.Dokonuje się przeniesienia planowanych wydatków budżetu na kwotę 1 141 488,40 zł, w tym: 

1) 163 000,00 zł – zmniejszenie planu wydatków w Szkole Podstawowej nr 2; 

2) 167 000,00 zł – zmniejszenie planu wydatków w Szkole Podstawowej nr 7; 

3) 83 000,00 zł – zmniejszenie planu wydatków w Żłobku Miejskim; 

4) 1 820,00 zł – zmniejszenie planu wydatków dotyczącego utrzymania zieleni; 

5) 502 730,00 zł – zmniejszenie planu wydatków dotyczącego zakupu opału; 

6) 14 988,40 zł – zmniejszenie planu wydatków na zadaniu „”Wykonanie instalacji gazowej w lokalach 

komunalnych z dokumentacja”; 

7) 7 950,00 zł – zmniejszenie planu wydatków dotyczącego odpłatności za pobytu dzieci z Miasta Nowa 

Ruda w placówkach poza miastem; 

8) 80 000,00 zł – zmniejszenie planu wydatków na zadaniu „Wymiana wysokoemisyjnych źródeł ciepła 

...”; 
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9) 3 000,00 zł – zmniejszenie planu wydatków dotyczącego dotacji dla niepublicznego punktu 

przedszkolnego; 

10) 20 000,00 zł – zmniejszenie planu wydatków dotyczącego funkcjonowania straży miejskiej; 

11) 20 000,00 zł – zmniejszenie planu wydatków dotyczącego funkcjonowania monitoringu miejskiego; 

12) 15 000,00 zł – zmniejszenie planu wydatku związanego z poręczeniem kredytów dla NTBS 

sp z o.o.; 

13) 53 000,00 zł – zmniejszenie planu wydatków na zadaniu „Zakup niezbędnego wyposażenia 

obiektów sportowych”; 

14) 10 000,00 zł – zmniejszenie planu wydatków dotyczącego stypendiów sportowych; 

15) 1 820,00 zł – zwiększenie planu wydatków dotyczącego gospodarki leśnej; 

16) 14 988,40 zł – zwiększenie planu wydatków dotyczących dwóch zadań „Utworzenie mieszkania 

chronionego na potrzeby osób niepełnosprawnych przy ul. Kłodzkiej 5/1” (4.499,60) i „Utworzenie 

mieszkania chronionego na potrzeby osób niepełnosprawnych przy ul. Kłodzkiej 5/1a” (10.488,80); 

17) 10 950,00 zł – zabezpieczenie planu wydatków dotyczącego dotacji dla niepublicznych przedszkoli; 

a) 150,00 zł – zabezpieczenie planu wydatków dotyczącego wpłat do izb rolniczych; 

18) 57 000,00 zł – zwiększenie planu wydatków dotyczącego komunikacji publicznej; 

19) 458 000,00 zł – zwiększenie planu wydatków dotyczącego komunalnego zasobu mieszkaniowego; 

20) 220,00 zł – zwiększenie planu wydatku dotyczącego dotacji do funkcjonowania IPAW w 

Wałbrzychu; 

21) 445 010,00 zł – zwiększenie planu wydatków dotyczącego komunalnego zasobu mieszkaniowego 

(fundusz remontowy); 

22)  20 000,00 zł – zwiększenie planu wydatków dotyczącego składek ZUS w Urzędzie Miejskim; 

23) 120 000,00 zł – zwiększenie planu wydatków dotyczącego funkcjonowania obiektów sportowych 

(koszty energii i zarządzania obiektami); 

24) 13 350,00 zł – zwiększenie planu wydatków dotyczącego dowozu uczniów do szkół; 

 

3.Dokonuje się zmiany klasyfikacji budżetowej dotyczącej dochodów realizowanych przez Szkołę 

Podstawową Nr 7 w zakresie realizacji projektu „Poznaj Polskę” (2.800,00). 

 

4. Dokonuje się zmiany załącznika nr 4, 6, 7 do budżetu miasta na rok 2023. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – 

Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2023.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Halina Gajcy, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz 

Staniocha, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

BRAK GŁOSU (3) 

Dawid Jędrzejewski, Marian Kocoń, Jerzy Strawiński 

NIEOBECNI (1) 

Kinga Wiechetek 

edit błąd: radny Dawid Jędrzejewski, radny Marian Kocoń oraz radny Jerzy Strawiński byli „za” 

przyjęciem projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2023 

 

Uchwała nr 524/LXX/2023 

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2023 
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b) w sprawie uchylenia uchwały Nr 512/LXIX/22 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 29 listopada 

2023 r. w sprawie zmiany uchwały Nr 229/XXIX/20 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 30 grudnia 

2020 r. w sprawie programu pomocy udzielanej przedsiębiorcom na terenie miasta Nowa Ruda w 

ramach pomocy de minimis 

 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta Nowa Ruda – przedstawił, iż Uchwała Nr 512/LXIX/22 Rady 

Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 29 listopada 2023 roku, może być maksymalnie stosowana do dnia 

30 czerwca 2024 roku. Wynika to z przepisów Rozporzadzenia KE nr 1407/2013 w sprawie stosowania 

art. 107 i 108 Traktatu o funkcjonowaniu Unii Europejskiej do pomocy de minimis. W związku z tym 

że Komisja Europejska 13 grudnia 2023 roku ogłosiła, nowe obowiązujące od 1 stycznia 2024 roku 

Rozporządzenie (UE) Nr 2023/2831 w sprawie stosowania art 107 i 108 Traktatu o funkcjonowaniu 

Unii Europejskiej do pomocy de minimis obowiązujące w latach 2024-2030, otworzyło to możliwość 

przygotowania nowej uchwały Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie programu pomocy udzielanej 

na terenie miasta Nowa Ruda w ramach pomocy de minimis na lata 2024-2030. 

 Projekt nowej uchwały zgodnie z art. 7 ust. 3 ustawy z dnia 30 kwietnia 2004 roku o 

postępowaniu w sprawach dotyczących pomocy publicznej (Dz. U. z 2023 r. Poz. 702), podlega 

zgłoszeniu Prezesowi Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów, który w ciągu 14 dni może 

przedstawić zastrzeżenia do projektu uchwały. Podjęcie przedmiotowej uchwały pozwoli na 

przygotowanie nowego projektu uchwały według nowego Rozporządzenia Komisji (UE) Nr 2023/2831, 

która będzie funkcjonowała nie w okresie sześciu miesięcy tylko do 2030 roku, uwzględniając nowe 

zasady określone w Rozporządzeniu (UE) Nr 2023/2831. Mając powyższe na względzie zasadne jest 

uchylenie uchwały Nr 512/LXIX/22 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 29 listopada 2023 roku w 

sprawie zmiany uchwały Nr 229/XXIX/20 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 30 grudnia 2020 r. 

w sprawie programu pomocy udzielanej przedsiębiorcom na terenie miasta Nowa Ruda w ramach 

pomocy de minimis. 

 
Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – 

Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie uchylenia uchwały Nr 512/LXIX/22 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 29 listopada 

2023 r. w sprawie zmiany uchwały Nr 229/XXIX/20 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 30 grudnia 

2020 r. w sprawie programu pomocy udzielanej przedsiębiorcom na terenie miasta Nowa Ruda w 

ramach pomocy de minimis. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Halina Gajcy, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, 

Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel, Jadwiga 

Ziemska 

BRAK GŁOSU (2) 

Dawid Jędrzejewski, Jerzy Strawiński 

NIEOBECNI (1) 

Kinga Wiechetek 

Edit błąd: radny Dawid Jędrzejewski oraz radny Jerzy Strawiński byli „za” przyjęciem projektu uchwały 

w sprawie uchylenia uchwały Nr 512/LXIX/22 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 29 listopada 

2023 r. w sprawie zmiany uchwały Nr 229/XXIX/20 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 30 grudnia 

2020 r. w sprawie programu pomocy udzielanej przedsiębiorcom na terenie miasta Nowa Ruda w 

ramach pomocy de minimis 
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Uchwała nr 525/LXX/2023 

w sprawie uchylenia uchwały Nr 512/LXIX/22 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 29 

listopada 2023 r. w sprawie zmiany uchwały Nr 229/XXIX/20 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z 

dnia 30 grudnia 2020 r. w sprawie programu pomocy udzielanej przedsiębiorcom na terenie 

miasta Nowa Ruda w ramach pomocy de minimis 

 

c) w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami Miasta Nowa Ruda 

dotyczących realizacji projektu pod nazwą "Budżet obywatelski w Mieście Nowa Ruda w 2025 roku" 

 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta Nowa Ruda – przedstawił, że w wypadkach przewidzianych 

ustawą o samorządzie gminnym oraz w innych sprawach ważnych dla gminy, mogą być 

przeprowadzane na jej terytorium konsultacje z mieszkańcami gminy. Szczególną formą konsultacji 

społecznych jest budżet obywatelski. W ramach budżetu obywatelskiego mieszkańcy w bezpośrednim 

głosowaniu decydują corocznie o części wydatków budżetu gminy. Zadania wybrane w ramach budżetu 

obywatelskiego zostają uwzględnione w uchwale budżetowej gminy. Rada gminy w toku prac nad 

projektem uchwały budżetowej nie może usuwać lub zmieniać w stopniu istotnym zadań wybranych w 

ramach budżetu obywatelskiego. Niniejszy projekt uchwały Rady Miejskiej określający zasady i tryb 

przeprowadzenia konsultacji społecznych, zawiera propozycje Komisji Rewizyjnej dotyczące: 

Rozdziału 4, § 12 ust. 7, w którym dodano zapis, iż głos jest uznany za ważny, gdy na jeden numer pesel 

przypada jeden numer telefonu, § 12 w którym dodano ustęp 9 w którym określono zasady głosowania 

elektronicznego oraz Rozdziału 3, § 4 w którym dodano ust. 2 określający skład Zespołu do spraw zadań 

budżetu obywatelskiego Miasta Nowa Ruda. 

 

Radna Jadwiga Ziemska – wystąpiła z wnioskiem, aby w Rozdziale 4. Zasady wyboru zadań 

zgłoszonych do budżetu obywatelskiego w § 12.  wykreślić zadnie z ustępu 7 w brzmieniu: „Głos jest 

uznany za ważny gdy na jeden numer Pesel przypada jeden numer telefonu”, ponieważ jest on 

zdublowany w ustępie 9, który mówi: „Na jeden numer telefonu może zostać wysłany maksymalnie 

jeden sms z kodem potwierdzającym oddanie głosu.”  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – otworzył dyskusję. 

 

Radni nie podnieśli dyskusji.  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – 

Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wykreślić drugie zdanie w rozdziale 4 paragrafie 12 ustępie 7 zdania drugiego : głos jest ważny gdy na 

jeden numer pesel przypada 1 numer tel.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, 

Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, 

Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Artur Turański 

NIEOBECNI (1) 

Kinga Wiechetek 

 

Głosowano w sprawie: 



70 Sesja Rady Miejskiej   Strona 9 z 27 

 

w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami Miasta Nowa Ruda dotyczących 

realizacji projektu pod nazwą "Budżet obywatelski w Mieście Nowa Ruda w 2025 roku" wraz z 

poprawką 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, 

Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Regina Wałęsa, 

Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jarosław Ubik 

NIEOBECNI (1) 

Kinga Wiechetek 

 

Uchwała nr 526/LXX/2023 

w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami Miasta Nowa Ruda 

dotyczących realizacji projektu pod nazwą "Budżet obywatelski w Mieście Nowa Ruda w 2025 

roku" 

 

d) w sprawie określenia szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich 

użytkowników wieczystych 

 

Pani Aneta Palczak – Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego - nowelizacja ustawy o gospodarce 

nieruchomościami, wprowadzona ustawą z dnia 26 maja 2023 r. o zmianie ustawy o samorządzie 

gminnym, ustawy o społecznych formach rozwoju mieszkalnictwa, ustawy o gospodarce 

nieruchomościami, ustawy o podatku od czynności cywilnoprawnych oraz niektórych innych ustaw 

(Dz.U. z 2023 r., poz. 1463), wprowadziła przepisy epizodyczne, dotyczące roszczenia o sprzedaż 

nieruchomości gruntowej na rzecz jej użytkownika wieczystego. W dodanych przepisach, zobowiązano 

radę na uregulowanie zasad sprzedaży nieruchomości gruntowych, będących własnością jednostki 

samorządu terytorialnego, na rzecz użytkowników wieczystych tych nieruchomości. Podjęcie 

przedmiotowej uchwał pozwoli na zapewnienie jednolitych i równych zasad sprzedaży gruntów 

oddanych w użytkowanie wieczyste. Wobec powyższego podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne. 

 
Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – 

Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Zapytał czy takie wnioski już się pojawiły?  

 

Pani Aneta Palczak – nie, nie wpłynęły żadne wnioski nawet wobec aktualnie obowiązującego trybu bardzo 

mało jest wniosków. Uchwała proponuje dla gminy bardzo korzystne warunki, ponieważ dotychczas sprzedaż 

użytkowania wieczystego odbywała poprzez wycenę przez rzeczoznawcę co powodowało różnicę pomiędzy 

prawem własności, a prawem użytkowania wieczystego plus vat. Po przeliczeniu wg nowych zasad gmina 

zyskała finansowo.  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie określenia szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich 

użytkowników wieczystych.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 
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Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, 

Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

NIEOBECNI (1) 

Kinga Wiechetek 

 

Uchwała nr 527/LXX/2023 

w sprawie określenia szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz 

ich użytkowników wieczystych 

 

e) w sprawie ustalenia zasad przeznaczania do sprzedaży nieruchomości gruntowych oddanych w 

użytkowanie wieczyste oraz szczegółowych wytycznych sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz 

ich użytkowników wieczystych 

 

Pani Aneta Palczak – Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego - w związku z nowelizacją ustawy z 

dnia 21 sierpnia 1997 r., o gospodarce nieruchomościami, wprowadzoną ustawą z dnia 26 maja 2023 r., 

o zmianie ustawy o samorządzie gminnym, ustawy o społecznych formach rozwoju mieszkalnictwa, 

ustawy o gospodarce nieruchomościami, ustawy o podatku od czynności cywilnoprawnych oraz 

niektórych innych ustaw (Dz.U. z 2023 r., poz. 1463), zobligowano radę do ustalenia w drodze uchwały 

zasad przeznaczania do sprzedaży nieruchomości gruntowych oddanych w użytkowanie wieczyste oraz 

ustalenia szczegółowych wytycznych ich sprzedaży na rzecz ich użytkowników wieczystych. 

Zobowiązanie organów stanowiących jednostek samorządu terytorialnego do podjęcia niniejszej 

uchwały ma na celu zapewnienie jednolitych            i równych zasad sprzedaży gruntów oddanych w 

użytkowanie wieczyste. Wobec powyższego podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne 

 
Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – 

Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie ustalenia zasad przeznaczania do sprzedaży nieruchomości gruntowych oddanych w 

użytkowanie wieczyste oraz szczegółowych wytycznych sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz 

ich użytkowników wieczystych.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, 

Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

NIEOBECNI (1) 

Kinga Wiechetek 

 

Uchwała nr 528/LXX/2023 

w sprawie ustalenia zasad przeznaczania do sprzedaży nieruchomości gruntowych oddanych w 

użytkowanie wieczyste oraz szczegółowych wytycznych sprzedaży nieruchomości gruntowych na 

rzecz ich użytkowników wieczystych 

 

f) w sprawie stwierdzenia, że projekt zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla rejonu cmentarza przy ul. Traugutta w Nowej Rudzie, przyjętego uchwałą Nr 190/XXIII/20 Rady 

Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 5 sierpnia 2020 r. nie narusza ustaleń studium 
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Punkt zdjęty z porządku obrad.  

 

g) w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla rejonu 

cmentarza przy ul. Traugutta w Nowej Rudzie, przyjętego uchwałą Nr 190/XXIII/20 Rady Miejskiej 

w Nowej Rudzie z dnia 5 sierpnia 2020 r. 

 

Punkt zdjęty z porządku obrad.  

 

h) w sprawie stwierdzenia, że projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w 

obszarze ul. Górniczej i Czarnej w Nowej Rudzie nie narusza ustaleń studium 

 

Pan Adrian Luszka - Reprezentant z firmy GEOPLAN – Rada Miejska w Nowej Rudzie stwierdza, że 

projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obszarze ul. Górniczej i Czarnej w 

Nowej Rudzie nie narusza ustaleń Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Miejskiej Nowa Ruda, przyjętego Uchwałą Nr 25/IV/07 z dnia 24 stycznia 2007 

r., z późniejszymi zmianami. Niniejsza uchwała podejmowana jest zgodnie z art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 

27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (t.j.: Dz.U. z 2023 r., poz. 977 z 

późn. zm.), w związku z art. 67 ust. 3 ustawy z dnia 7 lipca 2023 r. o zmianie ustawy o planowaniu i 

zagospodarowaniu przestrzennym oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2023 r., poz. 1688), który 

stwierdza, że „plan miejscowy uchwala rada gminy, po stwierdzeniu, że nie narusza ustaleń studium 

(...)". Z zapisu tego wynika, że stwierdzenie, że ustalenia projektu planu miejscowego nie naruszają 

ustaleń studium jest czynnością towarzyszącą procedurze sporządzania planu miejscowego, a 

uchwalenie planu miejscowego może nastąpić jedynie po wykonaniu tej czynności. W związku z tym 

wydaje się zasadnym, aby stwierdzenie to usankcjonować odrębną uchwałą, która podlegać będzie m.in. 

kontroli jej legalności, co służyć powinno ochronie zasady praworządności w procesie sporządzenia 

planu miejscowego. Plan miejscowy stanowi narzędzie realizacji polityki przestrzennej gminy, 

określonej w studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. Ustalenia planu 

miejscowego nie mogą naruszać postanowień tego dokumentu, dlatego stosownie do ustawy o 

planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym oceniono spójność miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w obszarze ul. Górniczej i Czarnej w Nowej Rudzie z ustaleniami 

Studium. Rozpatrując przeznaczenia terenu w planie miejscowym i funkcjonalne jednostki terenowe 

ustalone w studium, w planie miejscowym teren o symbolu „U-KOP" – teren usług lub parkingu leży w 

jednostce o symbolu MP – tereny z przewagą zabudowy jednorodzinnej lub zagrodowej oraz obiektów 

usług i produkcji niekolidującej z funkcją mieszkaniową. Wyodrębniono także teren drogi lokalnej 

„KDL”, zgodnie z jej przebiegiem na rysunku studium. Stwierdza się także nienaruszenie ustaleń 

studium w odniesieniu do innych ustaleń dotyczących m.in. kształtowania zabudowy i 

zagospodarowania terenu.  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – 

Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie stwierdzenia, że projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obszarze 

ul. Górniczej i Czarnej w Nowej Rudzie nie narusza ustaleń studium.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Halina Gajcy, Dawid 

Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, 

Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel, 

Jadwiga Ziemska 

BRAK GŁOSU (2) 
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Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek 

NIEOBECNI (1) 

Kinga Wiechetek 

Edit błąd: radny Zdzisław Druciak i radny Bogusław Frącek byli „za” przyjęciem projektu uchwały w 

sprawie stwierdzenia, że projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obszarze ul. 

Górniczej i Czarnej w Nowej Rudzie nie narusza ustaleń studium 

 

Uchwała nr 529/LXX/2023 

w sprawie stwierdzenia, że projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w 

obszarze ul. Górniczej i Czarnej w Nowej Rudzie nie narusza ustaleń studium 

 

i) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obszarze ul. 

Górniczej i Czarnej w Nowej Rudzie 

 

Pan Adrian Luszka - Reprezentant z firmy GEOPLAN – Do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w obszarze ul. Górniczej i Czarnej w Nowej Rudzie przystąpiono na 

podstawie Uchwały Nr 439/LVII/23 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 25 stycznia 2023 r. 

Głównym celem sporządzenia planu jest umożliwienie realizacji inwestycji przez prywatnego inwestora 

oraz wprowadzenie terenu dróg publicznych w sąsiedztwie planowanej inwestycji. Ustalenia planu 

miejscowego realizują wymogi wynikające z art. 1 ust. 2-4 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu 

i zagospodarowaniu przestrzennym (tekst jednolity: Dz. U. 2023 r., poz. 977 z późn. zm.), w związku z 

art. 67 ust. 3 ustawy z dnia 7 lipca 2023 r. o zmianie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2023 r., poz. 1688). 

Wpływ uchwalenia planu miejscowego na finanse publiczne, w tym budżet miasta Nowa Ruda. 

Biorąc pod uwagę strukturę własności gruntów oraz zakładając zagospodarowanie terenu w sposób 

zgodny z ustaleniami planu, jego realizacja przyniesie miastu zyski przede wszystkim z tytułu naliczenia 

podatków od nieruchomości – budynków i gruntów. Nie przewiduje się wpływów z tytułu naliczenia 

opłaty adiacenckiej, podatków rolnego i leśnego, sprzedaży gruntów miasta, podatków od czynności 

cywilno-prawnych oraz naliczenia renty planistycznej. Nie prognozuje się również kosztów związanych 

z obniżeniem wartości nieruchomości na skutek uchwalenia planu oraz realizacją innych inwestycji z 

zakresu infrastruktury technicznej, należących do zadań własnych gminy. Zgodnie z art. 20 ust. 1 ustawy 

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, w związku z art. 67 ust. 3 ustawy z dnia 7 lipca 2023 

r. o zmianie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym oraz niektórych innych ustaw, 

plan miejscowy uchwala rada gminy, po stwierdzeniu, że nie narusza on ustaleń studium, rozstrzygając 

jednocześnie o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu planu oraz sposobie realizacji, zapisanych w 

planie, inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy oraz o 

zasadach ich finansowania, zgodnie z przepisami o finansach publicznych. Część tekstowa planu 

stanowi treść uchwały, część graficzna, wymagane rozstrzygnięcia oraz dane przestrzenne stanowią 

załączniki do uchwały. Mając na uwadze powyższe, przyjęcie przez Radę Miejską w Nowej Rudzie 

niniejszej uchwały jest 

uzasadnione. 

 
Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – 

Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obszarze ul. Górniczej 

i Czarnej w Nowej Rudzie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 
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Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Dawid 

Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, 

Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel, 

Jadwiga Ziemska 

BRAK GŁOSU (2) 

Bogusław Frącek, Halina Gajcy 

NIEOBECNI (1) 

Kinga Wiechetek 

edit błąd: radny Bogusław Frącek i radna Halina Gajcy byli „za” przyjęciem projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obszarze ul. Górniczej i Czarnej 

w Nowej Rudzie 

 

Uchwała nr 530/LXX/2023 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obszarze ul. 

Górniczej i Czarnej w Nowej Rudzie 

 

j) w sprawie stwierdzenia, że projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego przy ul. 

Połoniny w Nowej Rudzie nie narusza ustaleń studium 

 

Pan Adrian Luszka - Reprezentant z firmy GEOPLAN – Rada Miejska w Nowej Rudzie stwierdza, że 

projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego przy ul. Połoniny w Nowej Rudzie nie 

narusza ustaleń Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Miejskiej 

Nowa Ruda, przyjętego Uchwałą Nr 25/IV/07 z dnia 24 stycznia 2007 r., z późniejszymi zmianami. 

Niniejsza uchwała podejmowana jest zgodnie z art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o 

planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (t.j.: Dz.U. z 2023 r., poz. 977 z późn. zm.), w związku 

z art. 67 ust. 3 ustawy z dnia 7 lipca 2023 r. o zmianie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2023 r., poz. 1688), który stwierdza, że „plan 

miejscowy uchwala rada gminy, po stwierdzeniu, że nie narusza ustaleń studium (...)". Z zapisu tego 

wynika, że stwierdzenie, że ustalenia projektu planu miejscowego nie naruszają ustaleń studium jest 

czynnością towarzyszącą procedurze sporządzania planu miejscowego, a uchwalenie planu 

miejscowego może nastąpić jedynie po wykonaniu tej czynności. W związku z tym wydaje się 

zasadnym, aby stwierdzenie to usankcjonować odrębną uchwałą, która podlegać będzie m.in. kontroli 

jej legalności, co służyć powinno ochronie zasady praworządności w procesie sporządzenia planu 

miejscowego. Plan miejscowy stanowi narzędzie realizacji polityki przestrzennej gminy, określonej w 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. Ustalenia planu miejscowego 

nie mogą naruszać postanowień tego dokumentu, dlatego stosownie do ustawy o planowaniu i 

zagospodarowaniu przestrzennym oceniono spójność miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego przy ul. Połoniny w Nowej Rudzie z ustaleniami Studium. Rozpatrując przeznaczenia 

terenu w planie miejscowym i funkcjonalne jednostki terenowe ustalone w studium, w planie 

miejscowym teren o symbolu „MN" – teren zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej leży w jednostce 

o symbolu MN – tereny z przewagą zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej i towarzyszących jej 

usług. Wyodrębniono także teren drogi lokalnej „KDL”, zgodnie z jej przebiegiem na rysunku studium. 

W odniesieniu do terenów KR – komunikacji drogowej wewnętrznej, IT – telekomunikacji oraz ZP – 

zieleni urządzonej, to przeznaczenie takie dopuszczone jest w ramach jednostki MN. Stwierdza się także 

nienaruszenie ustaleń studium w odniesieniu do innych ustaleń dotyczących m.in. 

kształtowania zabudowy i zagospodarowania terenu. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – 

Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Radna Magdalena Lichwa – zapytała, co oznacza teren zieleni urządzonej na mapie o symbolu ZP i co 

to jest za teren? 

 

Pan Adrian Luszka - Reprezentant z firmy GEOPLAN – uchwała została podjęta w taki sposób, żeby 

objąć w liniach rozgraniczających drogę, która w planie miejscowych była przeznaczona do tego. Biorąc 
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perspektywę i cel, żeby drogę, która wcześniej była szeroka zwęzić co zostało zrobione w konsekwencji 

tego zwężania powstał pasek. Naturalną rzeczą powinno się to zagospodarować pod zabudowę 

mieszkaniową lecz ze względów formalnych powstał pewien dylemat, ponieważ konsekwencja byłaby 

taka, że powstał by pasek brązowy pod zabudowę mieszkaniowa bez zabudowań mieszkaniowych. Nie 

byłoby linii zabudowy. Byłaby sprzeczność logiczna pomiędzy rysunkiem uchwałą a wymogami 

formalnymi. Skonsultowali się z nadzorem budowalnym i prawnym jakby przyjął taką uchwałę bez 

wskaźników formalnych i Pani od Wojewody tam stwierdziła, że będzie to wada planu miejscowego i 

w konsekwencji przyjęli to pod zieleń.  

 

Radna Magdalena Lichwa – pyta, bo tam mieszka. Objęło to jej posesje i sąsiada czy to to będzie zabrane 

czy w pasie użytkowania? 

 

Pan Adrian Luszka - Reprezentant z firmy GEOPLAN – to jest teren niepubliczny. W związku z czym  

to będzie fizycznie funkcjonowało jako integralna część działki budowalnej. Nie przewiduje się  

wciągnięcia w linie rozgraniczające drogi przeznaczenia pod formę zieleni czy stworzenia zieleni 

izolacyjnej z urzędu. To jest tylko i wyłącznie jako funkcja terenu, która będzie przynależna 

mieszkańcom domków jednorodzinnych  i służyć będzie mieszkańcom jak dotychczas.  

 

Radna Magdalena Lichwa – czy droga będzie poszerzona w prawą stronę?  

 

Pan Adrian Luszka - Reprezentant z firmy GEOPLAN – wydaje mu się , że w niektórych miejscach taki 

korekty są wprowadzone.  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie stwierdzenia, że projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego przy ul. 

Połoniny w Nowej Rudzie nie narusza ustaleń studium.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, 

Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

NIEOBECNI (1) 

Kinga Wiechetek 

 

Uchwała nr 531/ LXX/2023 

w sprawie stwierdzenia, że projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego przy 

ul. Połoniny w Nowej Rudzie nie narusza ustaleń studium 

 

k) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego przy ul. Połoniny w 

Nowej Rudzie 

 

Pan Adrian Luszka - Reprezentant z firmy GEOPLAN – do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego przy ul. Połoniny w Nowej Rudzie przystąpiono na podstawie 

Uchwały Nr 456/LIX/23 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 29 marca 2023 r. Głównym celem 

sporządzenia planu jest umożliwienie realizacji inwestycji mieszkaniowej oraz korekta przebiegu drogi 

publicznej – ul. Połoniny w stosunku do planu dotychczas obowiązującego. Ustalenia planu 

miejscowego realizują wymogi wynikające z art. 1 ust. 2-4 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu 

i zagospodarowaniu przestrzennym (tekst jednolity: Dz. U. z 2023 r., poz. 977 z późn. zm.), w związku 

z art. 67 ust. 3 ustawy z dnia 7 lipca 2023 r. o zmianie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2023 r., poz. 1688). Wpływ uchwalenia planu 
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miejscowego na finanse publiczne, w tym budżet miasta Nowa Ruda. Biorąc pod uwagę strukturę 

własności gruntów oraz zakładając zagospodarowanie terenu w sposób zgodny z ustaleniami planu, jego 

realizacja przyniesie miastu zyski przede wszystkim z tytułu naliczenia podatków od nieruchomości, ze 

sprzedaży gruntów gminnych oraz z tytułu podatków od czynności cywilno-prawnych. Wydatki mogą 

wiązać się z budową drogi publicznej i infrastruktury technicznej. Zgodnie z art. 20 ust. 1 ustawy o 

planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, w związku z art. 67 ust. 3 ustawy z dnia 7 lipca 2023 

r. o zmianie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym oraz niektórych innych ustaw, 

plan miejscowy uchwala rada gminy, po stwierdzeniu, że nie narusza on ustaleń studium, rozstrzygając 

jednocześnie o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu planu oraz sposobie realizacji, zapisanych w 

planie, inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy oraz o 

zasadach ich finansowania, zgodnie z przepisami o finansach publicznych. Część tekstowa planu 

stanowi treść uchwały, część graficzna, wymagane rozstrzygnięcia oraz dane przestrzenne stanowią 

załączniki do uchwały. Mając na uwadze powyższe, przyjęcie przez Radę Miejską w Nowej Rudzie 

niniejszej uchwały jest uzasadnione.  

 
Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – 

Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego przy ul. Połoniny w 

Nowej Rudzie.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, 

Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

NIEOBECNI (1) 

Kinga Wiechetek 

 

Uchwała nr 532/LXX/2023 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego przy ul. Połoniny w 

Nowej Rudzie 

 

l) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

części obszaru miasta Nowa Ruda 

 

Pani Karolina Kopacz – Pracownik Referatu Zagospodarowania Przestrzennego - zgodnie z art. 3 ust. 1 

ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym kształtowanie i prowadzenie polityki 

przestrzennej na terenie gminy, w tym uchwalanie miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego należy do zadań własnych gminy. W celu ustalenia przeznaczenia terenów oraz 

określenia sposobu ich zagospodarowania i zabudowy, zgodnie z art. 14 ust. 1 ustawy o planowaniu 

i zagospodarowaniu przestrzennym Rada Miejska w Nowej Rudzie podejmuje uchwałę o przystąpieniu 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Przedmiotowy obszar zajmuje 

większość miasta z wyjątkiem terenów, dla których przystąpiono wcześniej do sporządzenia 

miejscowych planów. Przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części obszaru miasta Nowa Ruda nastąpiło z uwagi na potrzebę stworzenia podstaw 

prawnych dla umożliwienia realizacji inwestycji oraz zmian zagospodarowania terenów w sposób 

zgodny z ustaleniami Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy 

Miejskiej Nowa Ruda przyjęte Uchwałą Nr 25/IV/07 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 24 stycznia 

2007 r., zmienione Uchwałą nr 281/XXXIV/13 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 29 maja 2013 
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r., zmienione Uchwałą nr 317/XXXIV/17 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 31 maja 2017 r. i 

zmienione Uchwałą nr 283/XXXVI/21 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 30 czerwca 2021 r. i 

zmienione Uchwałą nr 519/LXIX/23 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 29 listopada 2023 r. do 

czasu uchwalenia Planu Ogólnego Gminy Miejskiej Nowa Ruda. Sporządzenie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego pozwoli określić przeznaczenie poszczególnych terenów i zasady ich 

zagospodarowania, w tym parametry i wskaźniki dla projektowanej zabudowy. W związku z 

powyższym przystąpienie do sporządzania planu miejscowego uznaje się za zasadne. 

 
Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – 

Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 

obszaru miasta Nowa Ruda.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, 

Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

NIEOBECNI (1) 

Kinga Wiechetek 

 

Uchwała nr 533/LXX/2023 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

części obszaru miasta Nowa Ruda 

 

m) w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2024 

 

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Wydziału Infrastruktury Społecznej – przedstawił, iż Ustawa z dnia 26 

października 1982 roku o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi w art. 41 ust. 1 

oraz ustawa z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu narkomanii w art. 10 ust.1 nałożyły na gminę, 

jako zadanie własne, prowadzenie działań związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów 

alkoholowych oraz przeciwdziałaniem narkomanii. Zadania te w szczególności obejmują: zwiększanie 

pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych i zagrożonych uzależnieniem, 

udzielanie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe i problemy narkomanii, pomocy 

psychospołecznej i prawnej, prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej, 

wspomaganie działań instytucji, organizacji pozarządowych, służących rozwiązywaniu problemów 

alkoholowych i problemów narkomanii. Realizacja wyżej wymienionych zadań prowadzona jest w 

postaci Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na dany rok. Środki finansowe przeznaczone na ten cel pochodzą z opłat 

za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz opłat od napojów alkoholowych o 

ilości nominalnej napoju nieprzekraczającej 300ml, które wnoszone są w ustawowych terminach. 

Założone w preliminarzu środki na konkretne zadania, mogą być w zależności od potrzeb w drodze 

uchwały Rady Miejskiej, przesunięte w ciągu roku na inne zadania określone programem. Ponieważ są 

to środki celowe, nie ma możliwości wydatkowania ich na inne, niż określone wyżej wspomnianymi 

ustawami zadania. Podjęcie przez Radę Miejską w Nowej Rudzie uchwały w sprawie Miejskiego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

na rok 2024 pozwoli na wykonywanie zadań własnych nałożonych ustawą o wychowaniu w trzeźwości 
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i przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz ustawą o przeciwdziałaniu narkomanii i na wydatkowanie 

przeznaczonych na ten cel środków finansowych. W związku z tym podjęcie uchwały jest uzasadnione. 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Jacek Cichański - Komisja Spraw Społecznych  

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2024.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Bogusław Frącek, Halina 

Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Magdalena 

Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, 

Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

BRAK GŁOSU (1) 

Zdzisław Druciak 

NIEOBECNI (1) 

Kinga Wiechetek 

edit błąd: radny Zdzisław Druciak był „za” przyjęciem projektu uchwały w sprawie Miejskiego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

na rok 2024 

 

Uchwała nr 534/LXX/2023 

w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2024 

 

n) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w formie 

posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności, świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych oraz określenia zasad zwrotu wydatków na pomoc w formie posiłku lub 

żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych 

wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 

 

Pani Marta Politewicz - Kierownik MOPS - z dniem 1 stycznia 2024r. wchodzi w życie wieloletni 

rządowy pogram ''Posiłek w szkole i w domu'' na lata 2024-2028 uchwalony uchwałą nr 149 Rady 

Ministrów z dnia 23 sierpnia 2023r. (M.P. z 2023 poz. 881). Do dnia 31 grudnia 2023r. Gmina Miejska 

Nowa Ruda realizuje dotychczasowy program '' Posiłek w szkole i w domu'' na lata 2019-2023 

umożliwiający udzielanie wsparcia w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 

żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dzieciom i młodzieży 

oraz osobom dorosłym znajdującym się w sytuacjach wymienionych art. 7 ustawy o pomocy społecznej 

i spełniającym kryterium dochodowe w wysokości 200% kryterium, o którym mowa w art. 8 ustawy o 

pomocy społecznej. Zadaniem programu jest ograniczenie zjawiska niedożywienia dzieci i 

młodzieży z rodzin o niskich dochodach jak również osób dorosłych znajdujących się w trudnej sytuacji 

socjalno-bytowej. Celem utrzymania ciągłości wsparcia jak również warunkiem otrzymania przez 

gminę dotacji na realizację ww. zadania jest przyjęcie przez gminę stosownej uchwały podwyższającej 

kwotę kryterium dochodowego do 200%. Uchwała przewiduje zapis o wejściu w życie z dniem 

obowiązywania od 01.01.2024r. Zgodnie z art. 4 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 20 lipca 2000 r. o ogłaszaniu 

aktów normatywnych i niektórych innych aktów prawnych (dalej u.o.a.n.), akty normatywne, 

zawierające przepisy powszechnie obowiązujące, ogłaszane w dziennikach urzędowych wchodzą w 

życie po upływie czternastu dni od dnia ich ogłoszenia, chyba że dany akt normatywny określi termin 

dłuższy. W uzasadnionych przypadkach, akty normatywne, mogą wchodzić w życie w terminie 

https://sip.lex.pl/#/document/16882207?unitId=art(4)ust(1)&cm=DOCUMENT
https://sip.lex.pl/#/document/16882207?unitId=art(4)ust(2)&cm=DOCUMENT
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krótszym niż czternaście dni, a jeżeli ważny interes państwa wymaga natychmiastowego wejścia w życie 

aktu normatywnego i zasady demokratycznego państwa prawnego nie stoją temu na przeszkodzie, 

dniem wejścia w życie może być dzień ogłoszenia tego aktu w dzienniku urzędowym. W myśl art. 5 

u.o.a.n., powyższe normy nie wyłączają możliwości nadania aktowi normatywnemu wstecznej mocy 

obowiązującej, jeżeli zasady demokratycznego państwa prawnego nie stoją temu na przeszkodzie. 

Zgodnie  z przyjętym orzecznictwem wsteczna moc prawa może dotyczyć ewentualnie tylko przyznania 

praw. Przedstawiona uchwała nie nakłada obowiązków na jej adresatów a przyznaje wyłącznie 

uprawnienia. Za wejściem w życie uchwały z dniem 1 stycznia 2024 r. i skróceniem okresu vacatio legis  

przemawiają szczególne okoliczności dotyczące pomocy najuboższym mieszkańcom. W związku z 

podwyższeniem kryterium dochodowego przyznane zostanie prawo do świadczeń z pomocy społecznej 

szerszemu katalogowi uprawnionych, niż wynika to z ustawy o pomocy społecznej. Dlatego też podjęcie 

stosownej uchwały jest uzasadnione. 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Jacek Cichański - Komisja Spraw Społecznych  

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w formie 

posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności, świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych oraz określenia zasad zwrotu wydatków na pomoc w formie posiłku lub 

żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych 

wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Bogusław Frącek, Halina 

Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Magdalena 

Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, 

Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

BRAK GŁOSU (1) 

Zdzisław Druciak 

NIEOBECNI (1) 

Kinga Wiechetek 

edit błąd: radny Zdzisław Druciak był „za” przyjęciem projektu uchwały w sprawie podwyższenia 

kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w formie posiłku, świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności, świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych oraz określenia zasad zwrotu wydatków na pomoc w formie posiłku lub żywności albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim 

rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 

 

Uchwała nr 535/LXX/2023 

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w 

formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności, świadczenia rzeczowego 

w postaci produktów żywnościowych oraz określenia zasad zwrotu wydatków na pomoc w 

formie posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 

dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na 

lata 2024-2028 

 

o) w sprawie ustanowienia programu osłonowego uprawniającego do przyznania dzieciom i młodzieży 

nieodpłatnie pomocy w formie posiłku z wieloletniego rządowego programu ''Posiłek w szkole i w 

domu'' na lata 2024-2028 

 

https://sip.lex.pl/#/document/16882207?unitId=art(5)&cm=DOCUMENT


70 Sesja Rady Miejskiej   Strona 19 z 27 

 

Pani Marta Politewicz - Kierownik MOPS - Z dniem 1 stycznia 2024r wchodzi w życie wieloletni 

rządowy pogram ''Posiłek w szkole i w domu'' na lata 2024-2028 uchwalony uchwałą nr 149 Rady 

Ministrów z dnia 23 sierpnia 2023r. (M.P. z 2023 poz. 881). Do dnia 31 grudnia 2023r. Gmina Miejska 

Nowa Ruda realizuje dotychczasowy program osłonowy umożliwiający udzielenie pomocy w formie 

posiłku dzieciom i młodzieży pomimo nie spełnienia warunków otrzymania pomocy wskazanych w 

ustawie z dnia 12 marca 2004r. o pomocy społecznej / brak przesłanki dysfunkcyjnej i przekroczone 200% 

kryterium dochodowego o których mowa w ustawie o pomocy społecznej/. Warunkiem przyznania pomocy w 

formie posiłku, bez wydania decyzji administracyjnej oraz bez przeprowadzenia wywiadu 

środowiskowego, jest przyjęcie przez gminę odpowiedniego programu osłonowego, o którym mowa w 

ustawie o pomoc społecznej. W tym stanie rzeczy staje się jak najbardziej zasadne wprowadzenie 

niniejszego programu osłonowego. 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Jacek Cichański - Komisja Spraw Społecznych  

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie ustanowienia programu osłonowego uprawniającego do przyznania dzieciom i młodzieży 

nieodpłatnie pomocy w formie posiłku z wieloletniego rządowego programu Posiłek w szkole i w domu 

na lata 2024-2028.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Bogusław Frącek, Halina 

Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Magdalena 

Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, 

Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

BRAK GŁOSU (1) 

Zdzisław Druciak 

NIEOBECNI (1) 

Kinga Wiechetek 

edit błąd: radny Zdzisław Druciak był „za” przyjęciem projektu uchwały w sprawie ustanowienia 

programu osłonowego uprawniającego do przyznania dzieciom i młodzieży nieodpłatnie pomocy w 

formie posiłku z wieloletniego rządowego programu Posiłek w szkole i w domu na lata 2024-2028 

 

Uchwała nr 536/LXX/2023 

w sprawie ustanowienia programu osłonowego uprawniającego do przyznania dzieciom i 

młodzieży nieodpłatnie pomocy w formie posiłku z wieloletniego rządowego programu Posiłek w 

szkole i w domu na lata 2024-2028 

 

p) w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2024r. 

 

Radna Jadwiga Ziemska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej - Komisja Rewizyjna przedłożyła 

Przewodniczącemu Rady do zatwierdzenia przez Radę, Plan Pracy na rok 2024.  Przedłożony Plan 

zawiera postanowienia określone w § 86 ust. 1  Statutu Gminy Miejskiej Nowa Ruda. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2024r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (20) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, 

Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

NIEOBECNI (1) 

Kinga Wiechetek 

 

Uchwała nr 537/LXX/2023 

w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2024r 

 

r) w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na 2024r. 

 

Radny Andrzej Czerniatowicz – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - Komisje Rady 

działają w oparciu o roczne plany pracy, które powinny być przedłożone Radzie Miejskiej w Nowej 

Rudzie do zatwierdzenia w terminie do dnia 31.12. każdego roku, zgodnie z unormowaniem w § 68 ust. 

1  Statutu Gminy Miejskiej Nowa Ruda. Komisja Skarg Wniosków i Petycji przygotowała projekt 

takiego planu na 2024r. Zatem Rada Miejska w Nowej Rudzie w oparciu o wyżej przytoczony przepis 

ma kompetencje aby plan ten zatwierdzić w drodze uchwały. Mając na uwadze powyższe podjęcie 

uchwały jest uzasadnione. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na 2024r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, 

Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

NIEOBECNI (1) 

Kinga Wiechetek 

 

Uchwała nr LXX/538/2023 

w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na 2024r. 

 

s) w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Rady Miejskiej w Nowej Rudzie na rok 2024 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – przedstawił, iż „Plan Pracy Rady Miejskiej w Nowej 

Rudzie na rok 2024” określa ramowy układ problemów, istotnych z punktu widzenia społeczności 

lokalnej miasta Nowa Ruda, którymi powinna zająć się Rada Miejska na sesjach, oraz orientacyjny 

terminarz ich przeprowadzenia. Pozwoli to na rzetelne i wnikliwe opracowanie planowanych do 

rozpatrzenia problemów oraz, co się z tym wiąże, ustalenie planów pracy poszczególnych komisji 

stałych Rady, Burmistrza i podległego mu aparatu urzędniczego. Pozwoli to również na usprawnienie 

pracy Rady. Należy podkreślić, iż  plan pracy zawiera otwarty katalog problemów, który, w miarę 

potrzeb może być na bieżąco modyfikowany w zależności od aktualnych uwarunkowań, poprzez 

wprowadzanie zagadnień w projektach porządków obrad kolejnych zwoływanych sesji Rady Miejskiej 

w Nowej Rudzie. Zgodnie z § 18 Statutu Gminy Miejskiej Nowa Ruda, Przewodniczący sporządza 

roczny plan pracy rady, który podlega zatwierdzeniu przez radę do 31 grudnia każdego roku. Biorąc pod 

uwagę powyższe podjęcie uchwały jest zasadne.  

 

Głosowano w sprawie: 
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w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Rady Miejskiej w Nowej Rudzie na rok 2024.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, 

Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

NIEOBECNI (1) 

Kinga Wiechetek 

 

Uchwała nr 539/LXX/2023 

w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Rady Miejskiej w Nowej Rudzie na rok 2024 

 

Przerwa 15 minut.  

Po przerwie. 

 

7. Uchwalenie budżetu miasta na 2024r. oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Nowa Ruda: 

a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Nowej Rudy 

 

Pan Jan Szeląg - Skarbnik Miasta Nowa Ruda - odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda 

przedstawionej wraz z projektem uchwały budżetowej na rok 2024 Uchwałą Nr III/76/2023 z dnia 15 

grudnia 2023r. (opinia – zał. Nr 2 ) 

 

b) przyjęcie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa 

Ruda 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – zapytał radnych czy mają uwagi lub chcą zabrać 

głos w tej sprawie? 

 

Wobec braku głosów Przewodniczący Rady – Andrzej Behan - poddał pod głosowanie projekt uchwały 

przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda 

wraz z autopoprawką.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Halina Gajcy, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, 

Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel, Jadwiga 

Ziemska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Dawid Jędrzejewski, Artur Turański 

NIEOBECNI (1) 

Kinga Wiechetek 
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Uchwała nr 540/LXX/2023 

w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda 

 

 

c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie budżetu miasta na rok 2024 

 

Pan Jan Szeląg - Skarbnik Miasta Nowa Ruda – odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Nowa Ruda projekcie uchwały budżetowej 

Miasta Nowa Ruda  na rok  2024 Uchwałą Nr III/74/2023 z dnia 15 grudnia 2023r. (opinia – zał. Nr 3 ) 

 

d) odczytanie opinii komisji stałych 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Jadwiga Ziemska - Komisja Rewizyjna wraz z innymi 

Komisjami na wspólnym posiedzeniu po zapoznaniu się z projektem budżetu na rok 2023 oraz 

wieloletnią prognozą finansową, po uzyskaniu kompletnych wyjaśnień i odpowiedzi Skarbnika Miasta, 

a także po zapoznaniu z opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej Komisja Rewizyjna pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie budżetu miasta na rok 2024 wraz z wieloletnią prognozą 

finansową miasta Nowa Ruda. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo-Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie budżetu miasta na rok 2024 wraz z autopoprawką. 

 

Przewodnicząca Komisji Mieszkaniowej – Halina Gajcy - Komisja Mieszkaniowa pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie budżetu miasta na rok 2024. 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Ekologii – Regina Wałęsa – Komisja Zdrowia i Ekologii pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie budżetu miasta na rok 2024 wraz z autopoprawką.  

 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji – Janusz Staniocha - Komisja Porządku 

Publicznego i Komunikacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie budżetu miasta na rok 

2024. 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – Andrzej Czerniatowicz - Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie budżetu miasta na rok 2024. 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Jacek Cichański - Komisja Spraw Społecznych 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie budżetu miasta na rok 2024. 

 

e) odczytanie stanowiska Burmistrza Miasta w sprawie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta Nowa Ruda – Regionalna Izba Obrachunkowa wydała 

pozytywną opinię nt. projektu budżetu na rok 2024, Burmistrz nie wnosi zastrzeżeń co do treści 

przedstawionej opinii. 

 

f) dyskusja 

 

Radny Piotr Wróbel – skład orzekający RIO we Wrocławiu w przedłożonej opinii wskazuje bardzo 

wyraźnie, że powinniśmy podjąć działania mające na celu maksymalizacje nadwyżek operacyjnych. 

Jego pytanie jest do Pana Burmistrza następujące: czy jest jakiś plan, aby tą sytuacje poprawić? 

Wiadomo skąd się bierze ta sytuacja. Subwencja oświatowa w coraz mniejszym stopniu pokrywa 

wydatki na oświatę. To wpływa bardzo negatywnie na poziom tej nadwyżki. Jeżeli do tego dołożymy 

koszty związane z utrzymaniem obiektów sportowych. W planie na przyszły rok jest kwota 10 mln zł. 

Do tego dojdą planowane podwyżki w sferze oświaty, budżetówce. Najprawdopodobniej dotkną one też 

budżet miasta. Można się tylko domyśleć, że subwencja nie pokryje w całości zaplanowanej podwyżki 
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przynajmniej w sferze oświatowej. To wszystko wpłynie na pogorszenie się sytuacji. Mamy wskazane, 

że powinniśmy się przyjrzeć wydatkowaniu środków. Powinniśmy szukać oszczędności. Czy powstanie 

jakiś plan? Czy są już podejmowane jakieś działania, które pomogą ograniczyć wydatki co przyczyni 

się do poprawy sytuacji finansowej miasta? 

 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta Nowa Ruda -  projekt budżetu, który został przedstawiony jest 

budżetem rekordowym po względem wartości 157 mln zł i szczególną uwagę należy zwrócić na to, że 

w tej kwocie 44 mln zł to wydatki majątkowe. Stanowi to 30% budżetu i w tych wydatkach majątkowych 

22,5 mln jest zaplanowane na drogi publiczne. Pojawiają się także inne inwestycje niż drogowe. To 

pozwoli na realizacje wielu ważnych inwestycji, drogowych szczególnie. Tu również pojawiają się inne 

inwestycje, które na dzień dzisiejszy zaczynają realizacje środków unii europejskiej z nowej 

perspektywy finansowej 2021-2027 m.in. budowa skateparku czy adaptacja budynku szkoły 

podstawowej na żłobek miejski. Kontynuujemy zadania rozpoczęte w roku bieżącym związane z 

transportem publicznym  takie jak np. zakup autobusów elektrycznych. Jest to spora część tego budżetu. 

Trzeba mieć świadomość tego,  co stało się z finansami samorządowymi przez ostatnie lata. Działania 

poprzedniego rządu doprowadziły do znaczących ubytków w zakresie dochodów bieżących gmin i 

samorządów w ogóle. Są to niebagatelne kwoty. W Samym rok 2023 wyliczono stratę w naszej gminie, 

która wynosi 9,5 mln zrekompensowana częściowo kwotą 5.200.000 zł mimo to stanowi ogromną 

kwotę. W 2024 roku te działania skują tym, że będziemy mieli mniej o 8 mln zł. To jest wiele mln zł, 

które na dzień dzisiejszy niestety nie zasilają dochodu budżetu gminy. Ta sytuacja ma miejsce od kilku 

lat. Wyliczenia, które poczynił związek miast polskich pokazują, że niezbędna jest naprawa finansów 

samorządów na co oczywiście samorządy w Polsce czekają, bo to dotyczy wszystkich samorządów, 

które te ogromne straty związane z takimi, a nie innymi decyzjami poprzedniego rządu skutkują na rok 

przyszły. Zaplanowana nadwyżka operacyjna na poziomie niecałych 800 tys. zł w przyszłym roku to 

nie jest zbyt optymistyczne, ale to jest próba bardzo trudnego zrównoważenia wydatków i  dochodów 

bieżących w związku choćby z brakiem 8 mln zł, które mogły być po stronie dochodów bieżących, a 

ich po prostu nie ma. Jakie działania podejmie nowy rząd w tej kwestii jeszcze do końca tego nie 

wiadomo. Są pierwsze sygnały, że zostanie zwiększona subwencja w przyszłym roku i nawet w 

proponowanym projekcie budżetu państwa takie kwoty się pojawiają, ale jakie działania później 

podejmie rząd, które ma nadzieję, że będą skutkowały poprawieniem się sytuacji samorządów w Polsce 

w latach następnych jeszcze nie wiemy. Wraz ze Skarbnikiem pracują z wykorzystaniem konsultantów 

zewnętrznych nad swego rodzaju restrukturyzacją choćby długu publicznego czy też być może 

konieczną restrukturyzacją wydatków bieżących miasta, ponieważ  ta sytuacja niestety nie jest 

optymistyczna w związku z takimi stratami w budżecie gminy. Wcześniej przyjmowana prognoza 

finansowa, która zakłada realizacje wielu projektów inwestycyjnych przedsięwzięć w następnych latach  

z wykorzystaniem środków unii europejskiej, a to są dziesiątki milionów złotych, które możemy 

pozyskać w następnych latach i udział gminy w tych zadaniach zależny jest od naprawy finansów 

samorządów. Choćby krajowy plan odbudowy, który powoli zaczyna wkraczać do naszego kraju i jak 

widzimy nowy rząd podejmuje wszelkie działania i kroki, aby te środki z unii europejskiej uruchomić. 

Trudno powiedzieć w jakim stopniu będziemy wstanie jako samorząd zaangażować się w możliwość 

wykorzystania tych środków. Musimy się przygotowywać cały czas na działania zmierzające do 

poprawy efektywności wydatków bieżących i uzyskiwanie zaplanowanych nadwyżek operacyjnych, 

ponieważ jest to konieczność związana z równoważeniem wydatków bieżących i dochodów bieżących. 

Cieszy ogromna kwota inwestycji, bo to bardzo ważne dla rozwoju naszego miasta, ale to też wiąże się 

z zaangażowaniem środków własnych do realizacji tych projektów i coraz większą trudnością z tym 

zwianą. Należy podejmować takie działania jak mówił Pan Przewodniczący, ale jednocześnie patrzy z 

nadzieją w przyszłość, że sytuacja finansów samorządowych będzie ulegała poprawie i to co w ostatnich 

latach utraciliśmy w dochodach bieżących szczególnie ulegnie zmianie. Samymi inwestycjami nie 

poradzimy sobie, jeżeli chodzi uzyskanie równowagi między dochodami bieżącymi a wydatkami 

bieżącymi.  

 

Pan Jan szeląg – Skarbnik Miasta Nowa Ruda - Ustala się dochody budżetu zgodnie z załącznikiem nr 

1, w kwocie – 153.540.694,30 zł, 

1. Dochody bieżące w kwocie – 112.545.861,06 zł, 

2. Dochody majątkowe w kwocie – 40.994.833,24 zł. 
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§2 Ustala się wydatki budżetu zgodnie z załącznikiem nr 2, w kwocie – 157.949.815,47 zł, 

1. Wydatki bieżące w kwocie – 111.768.758,68 zł, 

2. Wydatki majątkowe w kwocie – 46.181.056,79 zł, 

3. Ustala się planowany deficyt budżetu w kwocie, – 4.409.121,17 zł, 

który zostanie sfinansowany: 

– emisją obligacji komunalnych – 3.079.121,17 zł 

– Przychodami ze środków Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych – 1.330.000,00 zł 

§3 Ustala się przychody i rozchody budżetu zgodnie z załącznikiem nr 3 

1. Przychody w kwocie – 7.190.000,00 zł, 

2. Rozchody w kwocie – 2.780.878,83 zł. 

§4 W budżecie tworzy się rezerwy: – 

1. Ogólną w kwocie – 160.000,00 zł, 

2. Celową w kwocie – 361.000,00 zł, 

z przeznaczeniem na realizację zadań z zakresu zarządzania kryzysowego. 

3. Celową w kwocie – 300.000,00 zł, 

z przeznaczeniem na realizację zadań inwestycyjnych 

§5 Określa się dochody i wydatki budżetu związane z realizacją zadań: 

1. Z zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych gminie ustawami zgodnie 

z załącznikiem nr 5, w tym: 

Strona 1 

1) Wydatki związane z realizacją tych zadań w wysokości – 8.195.500,00 zł, 

2) Dochody związane z realizacją tych zadań, podlegające przekazaniu 

do budżetu państwa w wysokości 

– 354.000,00 zł, 

2. Na podstawie umów lub porozumień między jednostkami samorządu 

terytorialnego, w tym, wydatki związane z realizacją tych zadań 

w wysokości 

– 154.539,88 zł. 

§6 Ustala się dochody i wydatki w związku z realizacją zadań określonych 

w ustawie: 

1. O wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, w tym: 

1) Dochody z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych, w kwocie 

– 615.000,00 zł, 

2) Dochody z tytułu opłat za zezwolenie na sprzedaż napojów 

alkoholowych w obrocie hurtowym, w kwocie 

170.000,00 zł, 

3) Wydatki na realizację zadań określonych w gminnym programie 

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych, w kwocie 

– 525.045,00 zł, 

4) Wydatki na realizację zadań określonych w gminnym programie 

przeciwdziałania narkomanii, w kwocie 

– 258.955,00 zł. 

2. Prawo ochrony środowiska, w tym: 

1) Dochody z tytułu opłat i kar (rozdział 90019) – 25.000,00 zł, 

2) Wydatki (rozdział 85195) – 25.000,00 zł. 

3. O utrzymaniu czystości i porządku w gminach: 

1) Dochody z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi – 11.673.499,00 zł, 

2) Wydatki dotyczące gospodarki odpadami komunalnymi – 11.673.499,00 zł. 

§7 Określa się wydatki budżetu związane z : 

1. Realizacją rocznych zadań inwestycyjnych, zgodnie z załącznikiem nr 6. 

2. Wydatkami na programy i projekty, realizowane z udziałem środków pochodzących z budżetu 

Unii Europejskiej oraz z innych niepodlegających zwrotowi środków pomocy zagranicznej, 

zgodnie z załącznikiem nr 7. 

§8 Ustala się dochody i wydatki rachunków dochodów oświatowych jednostek budżetowych zgodnie z 
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załącznikiem nr 8 w kwotach: 

1. Dochody w kwocie – 88.805,00 zł, 

2. Wydatki w kwocie – 88.805,00 zł. 

§9 Ustala się limity zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek oraz 

emitowanych papierów wartościowych na: 

1. Pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu budżetu 

jednostki samorządu terytorialnego, do kwoty 

– 1.000.000,00 zł, 

1) Spłata zobowiązań, o których mowa w ust. 1 pkt 1 będzie następowała z dochodów 

własnych miasta. 

2) Zabezpieczeniem kredytu, o których mowa w ust. 1 pkt 1 będzie weksel własny in blanco 

wraz z deklaracją wekslową, którego spłata będzie następowała z dochodów własnych. 

Strona 2 

2. Spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu emisji papierów 

wartościowych oraz zaciągniętych pożyczek i kredytów, do kwoty 

– 2.570.878,83 zł, 

3. Wyprzedzające finansowanie działań, finansowanych ze środków 

pochodzących z budżetu Unii Europejskiej w roku 2024, do kwoty 

– 650.000,00 zł, 

4. Zadania inwestycyjne, które będą realizowane w roku 2024, do kwoty – 2.000.000,00 zł, 

5. Zadanie pn. Rozwój zrównoważonego transportu zbiorowego na terenie 

Gminy Miejskiej Nowa Ruda poprzez zakup dwóch autobusów 

elektrycznych wraz z infrastrukturą do ładowania, do kwoty 

– 1.000.000,00 zł, 

§10 Upoważnia się Burmistrza Miasta Nowa Ruda do zaciągania kredytów oraz emitowania papierów 

wartościowych, o których mowa w § 9, do wysokości kwot w nich określonych. 

§11 Ustala się dotacje, zgodnie z załącznikiem nr 4, w tym: 

1. Dla jednostek sektora finansów publicznych: 

1) Podmiotowe, dla samorządowych instytucji kultury w kwocie – 3.945.000,00 zł, 

2) Celowe na zadania własne, w kwocie – 155.539,88 zł, 

2. Dla jednostek spoza sektora finansów publicznych. 

1) Podmiotowe dla działających na terenie gminy niepublicznych 

przedszkoli i punktów przedszkolnych w kwocie 

– 4.358.000,00 zł, 

2) Na cele publiczne związane z realizacją zadań gminy, których 

realizacja może być zlecona podmiotom niezaliczanym do sektora 

finansów publicznych i niedziałającym w celu osiągnięcia zysku 

w kwocie 

– 1.509.634,00 zł. 

§12 1. Upoważnia się Burmistrza Miasta Nowa Ruda do dokonywania 

zmian w planie wydatków, w zakresie: 

1) Uposażenia i wynagrodzenia ze stosunku pracy, z wyłączeniem 

przeniesień wydatków między działami 

2) Wydatków majątkowych, z wyłączeniem przeniesień wydatków 

między działami. 

2. W celu realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w 

związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa 

upoważnia się Burmistrza Miasta Nowa Ruda do: 

1) dokonywania zmian w planie dochodów i wydatków budżetu, w tym 

dokonywania przeniesień wydatków między działami klasyfikacji 

budżetowej, 

2) dokonywania zmian w planie wydatków budżetu związanych z 

wprowadzeniem nowych inwestycji lub zakupów inwestycyjnych, o 

ile zmiana ta nie pogorszy wyniku budżetu. 

Art. 211 ustawy o finansach publicznych stanowi, iż budżet jednostki samorządu terytorialnego 
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jest uchwalany w formie uchwały budżetowej na rok budżetowy. 

Budżet jednostki samorządu terytorialnego jest rocznym planem dochodów i wydatków oraz 

przychodów i rozchodów jednostki samorządu terytorialnego. 

Uchwała budżetowa stanowi podstawę gospodarki finansowej jednostki samorządu terytorialnego 

w danym roku budżetowym. 

Uchwała budżetowa składa się z budżetu jednostki samorządu terytorialnego oraz z załączników 

 

g) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie budżetu Miasta Nowa Ruda na rok 2024 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej  - Andrzej Behan -zapytał radnych czy mają uwagi do treści projektu.  

 

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej - Andrzej Behan- poddał pod 

głosowanie projekt uchwały wraz z zagłosowaniem nad autopoprawką. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

przyjęciem autopoprawki 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Halina Gajcy, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, 

Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel, Jadwiga 

Ziemska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Dawid Jędrzejewski, Artur Turański 

NIEOBECNI (1) 

Kinga Wiechetek 

 

Głosowano w sprawie: 

głosowanie nad projektem uchwały w sprawie budżetu Miasta Nowa Ruda na rok 2024 wraz z 

autopoprawką.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Halina Gajcy, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, 

Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel, Jadwiga 

Ziemska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Dawid Jędrzejewski, Artur Turański 

NIEOBECNI (1) 

Kinga Wiechetek 

 

Uchwała nr 541/LXX/2023 

w sprawie budżetu Miasta Nowa Ruda na rok 2024 

 

8. Interpelacje radnych. 

 

Radni nie zgłosili interpelacji. 
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9. Zapytania radnych. 

 

Radni nie zgłosili interpelacji. 

 

10. Sprawy różne. 

a) plany pracy Komisji Stałych na rok 2024 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – do porządku obrad zostały dołączone plany pracy 

Komisji Stałych na rok 2024 celem zapoznania się. Przewodniczący złożył życzenia noworoczne 

wszystkim zgromadzonym.  

 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – podziękował radnym za przyjęcie uchwały budżetowej 

miasta na rok 2024 jak i za współpracę w roku 2023. Przyszły rok również będzie ciężkim okresem w 

związku z czym życzył sobie i wszystkim zmian, na które wszyscy czekają, aby finanse samorządów 

mogły funkcjonować w sposób właściwy tak jak to wcześniej bywało i wszystkiego najlepszego w 

nadchodzący nowym roku. 

 

Radna Jadwiga Ziemska – została poproszona przez widzów, którzy śledzą obrady sesji Rady Miejskiej 

o pewne wyjaśnienia. Myślą, że uchwała podjęta przez Radę Miejską w sprawie budżetu obywatelskiego 

została w końcu zrozumiana przez radnego Ubika, który 25 października odczytał haniebne 

oświadczenie,  uderzając bezpośrednio w nią i w Komisję Rewizyjną. Jej kultura osobista, pokora i 

szacunek do wysokiej rady oraz osób uczestniczących w posiedzeniu nie pozwalała jej w dać się w jakiś 

spór i kłótnie. Wnioski Komisji Rewizyjnej były w pełni przemyślane, zasadne, przejrzyste 

zapewniające transparentność głosowania. O wielkości człowieka nie świadczą wypowiedziane przez 

tą osobę hymny pochwalne o samym sobie. Kulturę trzeba mieć zawsze, a dyplomacji trzeba się nauczyć 

sprawując mandat radnego.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – poprosił o króciutki ad vocem Pana radnego Ubika, 

ponieważ na koniec roku nie potrzebny jest nikomu spór.  

 

Radny Jarosław Ubik – szanowna Pani radna cyt.: „ Odpowiem Pani tak: Jeżeli się kultury nie ma 

wrodzonej to w tym wieku należałoby ją nabyć”.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – życzył wszystkim zdrowia, pomyślności, 

optymizmu, stabilizacji i dobrej współpracy w roku następnym. Mieszkańcom, którzy śledzą obrady 

życzy, aby efekty pracy rady były odbierane w dobrym aspekcie i aby nasza mała ojczyna jaką jest 

Nowa Ruda była miastem rozwojowym i europejskim. 

 

11. Zakończenie obrad. 

 
Wobec wyczerpania dziennego porządku obrad sesji Przewodniczący Andrzej Behan zamknął jej 

posiedzenie. 

 

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załączniki do protokołu. 

  

 

Protokołował(a): Katarzyna Kochajkiewicz 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


